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     Byskovskolen d. 22. oktober 2023 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag d. 26. oktober, kl. 18 – 20:30 
 Afd. Asgård  

 
 
Ordstyrer:  
Afbud: Mette Skals, Maria, Ann Sofie 
 
 
Dagsorden 
Nr. Punkt  Indhold  

 
Referat 
 

1 Godkendelse af dagsorden 
 
 

  

2 Skolebestyrelsens 
fokusområder 
Del 1 
 

Henning laver en kort gennemgang af 
skolens data; trivsel, faglige resultater, 
fravær og lign. som baggrund for at 
bestyrelsen kan vælge fokusområder. 
 
Ud fra gennemgangen vurderer hvert 
medlem: 

1) Hvad bliver jeg optaget af? 

Henning gennemgår data. Under 
gennemgangen reflekterer hver enkelt over evt. 
indsatser. 
 
Næste gang tager vi beslutning om de tre spor, 
som skolebestyrelsen gerne vil have fokus på. 
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2) Hvad synes jeg er vigtigt at SB 
arbejder med? 

Den endelige prioritering foretages på 
bestyrelsesmødet d. 20. november 
 

Henning har taget udgangspunkt i 
uddannelsesstatistik, herunder faglige 
resultater, afgangsprøver og trivselsdata. 
Denne gennemgang bliver overordnet, og hvis 
det viser sig at der er andre og mere 
dybdegående behov – kan data undersøges 
nærmere. 
 
Data kan bruges til at kigge på sammenhænge 
og blive klogere på ex fravær.  
 
Skolen har engagerede medarbejdere, der er 
motiveret og fantastiske på mange måder.  
 

 God tradition for at få de unge 
mennesker videre i en ordinær 
uddannelse 

 Målinger viser områderes 
socioøkonomiske reference i forhold til 
forældres uddannelse, job, indtægt mm. 

 Vi er undersøgende i forhold til 
socioøkonomisk reference. 

 Trivsel, for 3 år sidsen lå vi på 
gennemsnittet, for 2 år siden placerer vi 
os lidt under gennemsnittet og i 22/23 
stiger trivselstallet – den største 
stigning er i indskoling og mellemtrin – 
i udskoling oplever især pigerne at 
trivslen er faldende. Indskoling og 
mellemtrin vidner om tryghed i 
relationer – i udskoling handler det om 
følelsen af ensomhed. 

 Fravær, Byskovskolen placerer sig 
højere end kommuneniveauet i 20/21, 
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og på linje i 21/22. Fraværet kan måles 
i syge- lovligt og ulovligt fravær. 

 Elever pr. klasse: Byskovskolen følger 
Ringsted kommunes udvikling.  

 Overgang til ungdomsuddannelser: 
Placerer os væsentligt højere end 
Ringsted Kommune og på 
gennemsnittet.  

 Personale: Anciennitet, mange ansatte, 
som har været ansat under et år – rigtig 
mange der har været her i 20 år – og en 
noget mindre midtergruppe. 
Er der forskel på om det er 
kvinder/mænd? 

 Personale fravær: Det ser bedre ud med 
fraværet, vi placerer os bedre end 
tidligere, dog stadig et for højt fravær. 
 
 
Henning fortæller om forskellige 
udfordringer, der kræver tilpasninger i 
organisationen. Hvad kan vi gøre 
anderledes? Organisere os anderledes? 

 
3 Justering af princip for 

mobilfri skole 
Der er opstået en problemstilling omkring 
smartwatches. Det foreslås derfor, at 
princippet for mobilfri skole præciseres så 
det er helt tydeligt, hvad princippet 
omfatter. 
 
Det foreslås, at det overordnede formål 
ændres til: Byskovskolen er en mobilfri 
skole. Mobilfri omfatter mobiltelefoner og 
lignende elektronisk udstyr med telefon- og 

Vi taler om forskellige dilemmaer i forhold til 
mobilfriskole/smartwatches. 
 
Princippet for mobilfri skole, skal dække hele 
skolen, også fritidsdelen. 
  
https://digitaldannelse.org/vidensbase/mobilfri-
skole/  
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internetforbindelse. Vi ønsker elever i 
trivsel, der interagerer socialt uden brug af 
forskellige devices og som har fokus på 
læring. 
Se det gældende princip her 

4 Egenbetaling til lejrskoler 
 

På sidste møde blev der spurgt om vi må 
opkræve flere penge end 75 kr. i døgnet for 
vores elever på lejrskole. 
Henning kommer med tilbagemelding. 
Herefter drøftes bestyrelsens holdning. 

Der ligger en vejledning tilbage fra 1998/99 
som fortæller hvad man må opkræve til 
lejrskoler. Her skriver de at der er et beløb 
svarende til 50 kr. og når vi prisregulerer det – 
svarer det til ca. 80 kr.  
Skolebestyrelsen giver lov til at hæve beløbet 
til 80 kr. 

5 Valg til skolebestyrelsen 
 

Ingen forældre har valgt at stille op til den 
ledige plads i skolebestyrelsen. 6-7 personer 
havde tilkendegivet deltagelse i online 
infomøde d. 3. oktober – men ingen deltog. 
Drøftelse af, om vi skal lave et nyt 
opstillingsmøde nu eller vente til senere. 

Når der er en forældre, der melder sig – og 
bestyrelsen er enige, trækker vi personen ind. 
Alternativt holdes der ordinært valg. 
Der er en plads ledig. 
Vi satser på kendt kandidat. Den forløber frem 
til 2026 

6 Nyt fra elevrådet 
 

Hvis eleverne deltager på mødet, vurderes 
det fra mødets start om punktet skal længere 
frem på dagsordenen. 

Der har været afholdt to elevrådsmøder, hvor 
der er blevet konstrueret. Ved det kommunale 
elevråd er repræsentanten også stemt ind. 
Tillykke med det. 
I gang med mærkesager 

7 Nyt fra formanden 
 

Stine og Henning deltager i Undervisnings- 
og Fritidsudvalgets dialogmøde med 
bestyrelsesformænd og skoleledere fredag d. 
27/10. Mødets formål er at have en dialog 
om folkeskolens udvikling i de kommende 
år i Ringsted Kommune. Fokus er på de 
kommende nye mål for skoleområdet samt 
specialområdets udvikling. (Hvis SB har 
spørgsmål eller kommentarer til det, bedes 
de indføjet i referatet) 
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8 Nyt fra skoleledelsen 
 
 

 
Kenneth Hansen er startet som ny leder og er 
kommet godt i gang. Har været afdelingsleder i 
en årrække i Faxe Kommune. Kenneth læser 
Diplom i ledelse. 
 
En afdelingslederstilling er slået op. 
 
Cykelsti er sat i bero indtil fjernvarmen er på 
plads. 
 
Henning har mødte med udvalget – det var en 
god dialog, der opleves god opbakning til 
skolerne.  
 
Vigtigt at følge resultaterne og den enkelte 
unge. Situationen er alvorlig, men der skal ikke 
være et unødigt pres på vores medarbejdere. Vi 
skal styrke opmærksomheden på data. 

9 Eventuelt 
 

 Kontakt til børnehaver – også inden der skal 
vælges skole og skoleindskrives. Hvilke 
værdier står vi for? 

 
Mødet hævet kl.: 20.35 

 
Næste møde: 20. november 2023 


